
Poštovani svi, 
  
obraćam vam se ovim putem jer ste na prošloj sjednici Gradskog odbora SDP Zagreb 
raspravljali o mom radu zastupnika dok nisam bio prisutan, pa nisam imao prigodu uključiti 
se u raspravu i odgovoriti na iznesene optužbe. 
  
Neugodno sam iznenađen i razočaran što se povela rasprava o meni bez mene. Nadam se da 
se takvo ponašanje ne uči na političkoj akademiji SDP-a tijekom vikenda po toplicama, gdje 
se ulaže novac i vrijeme u naše buduće političke zvijezde. 
  
Obratio sam se stoga v.d. predsjedniku SDP ZG Branku Kolariću inzistirajući da mi se na 
sljedećoj sjednici GO omogući da imam prigodu raspravljati pod istim uvjetima oko ove 
teme. Vjerujem da smo svi u SDP-u ravnopravni, imamo ista prava.  
  
Dobio sam poziv za tu sjednicu GO kao zastupnik u Gradskoj skupštini i predsjednik SDP TJ, 
no zbog obiteljskih obaveza nisam mogao doći, ispričao sam se u zadnji čas. 
 
Nisam imao ideju da su u okviru točke o radu kluba pripremljeni podaci rasprava o mom 
radu. Nije nimalo drugarski pripremati takvu raspravu u okviru načelne točke dnevnog reda, 
a ne upozoriti me da je važno doći na nju, jer će se raspravljati o temama na koje bi se 
trebao očitovati. Ili je upravo bio cilj oklevetati me bez da se čuje moja strana, manipulirati 
informacijama prema članovima Gradskog odbora. (Čujem da predsjednik Grbin, kad je vidio 
da nisam prisutan, nije sudjelovao u tom igrokazu.) 
  
Kako kolega Kolarić nije želio udovoljiti mom zahtjevu da ću na sljedećoj sjednici moći 
raspravljati i dobiti vrijeme i isti tretman da odgovorim na izrečeno, obraćam vam se ovim 
putem. Branko je ponudio razgovor o toj temi u drugom formatu, bez članova Gradskog 
odbora, što smatram neprihvatljivim. 
  
Kako se na toj raspravi govorilo o mom radu, odlučio sam vam ovim putem podastrijeti sva 
pisma koja sam upućivao predsjedniku Grbinu, v.d. predsjedniku Kolariću kao i članovima 
Predsjedništva SDP-a Hrvatske, a koja se odnose na moj rad u stranci, promišljanja, 
planiranja, propitkivanja, sve od samog ulaska u partiju. 
  
Nikada nisam mislio da ću ovo nekome morati poslati kao da se opravdavam, no sada sam 
na to prisiljen, vi ste najviše tijelo stranke u Zagrebu. Na sjednici je bila otvorena i rasprava o 
meni, pa neka se tu rasprava i završi. Stoga dostavljam sve, neka vam oni koji tvrde 
drugačije, ako ih imaju, potkrijepe svoje tvrdnje. No ja nikada, niti na jedno pismo, nisam 
dobio odgovor. Uslijedili su ponekad razgovori sastanci, no bez pomaka. 
  
Vi sami možete zaključiti, sada kad imati uvid i u drugu stranu priče, jesam li i kako djelovao, 
kada i u čemu radio na štetu Zagrepčana i Partije, kako sam surađivao, što i kada najavljivao i 
planirao, predlagao i propitkivao ili je sve kako su vam to predstavili na zadnjem sastanku. 
  
Pogledajte pažljivo i datume ostalih pisama i tema te na kraju i sami donesite zaključke. 
Ponavljam, ovo sam pripremio kada sam čuo odjeke sa zadnje sjednice za sastanak s vama 
uživo, ali pitanje je hoće li mi to ikada biti omogućeno. 



Vjerujem da nitko vas nije ni zao za svu moju korespondenciju prema liderima stranke. 
Vodio sam brojne organizacije, neke i vodio, član sam mnogih još uvijek. Stoga smatram 
važnim i vrijednim otvoreno komunicirati unutar organizacije poštujući pravila, obaveze i 
konzumirajući prava. Ipak su temelj organizacije ljudi, a ona je jaka koliko su zdravi i otvoreni 
odnosi među njima. Ja dio vas još dobro nisam ni stigao upoznati, no kroz ova pisma vi 
možete dijelom upoznati mene, moju komunikaciju, dio aktivnosti i napore koje sam 
poduzimao. 
 
Hvala svima od srca onima koji su me kontaktirali i željeli saznati i moju stranu ove priče! A 
sada je sve poznato svima. 
 
Prvo se pismo odnosi na opisnu situaciju oko rasprave na Gradskom odboru, a onda kreću 
pisma koja sam kronološkim redom slao još i prije učlanjenja u stranku. 
 
Drugarski pozdrav, 
Renato Petek 
 
 
SAŽETAK PISAMA: 
 
1. Pismo: raprava na Gradskom odboru 
28.3.2023. Branku Kolariću 
- inzistiram na istom tretmanu i pravima 
- šokiran zbog igrokaza iza leđa 
- radi li se tako u SDP-u, školuju li se tako buduće vedete Partije? 
 
 
A sada da krenemo i od prvog pisma:  
 
2. Pismo: Nastavak suradnje 
15.6.2021. Peđi Grbinu 
Teme: 
- pozicija SDP-a u odnosu na Možemo! – kako će profitirati stranka? 
- sporazum s Možemo 
- rad u klubu / stranci 
 
Napomena: mogu dostaviti sve svoje prijedloge i opservacije oko sporazuma s Možemo! te 
dodatne materijale na temu funkcioniranja Možemo te predviđanja kako će raditi u izvršnoj 
vlasti te kako će se sve loše reflektirati na SDP, ali i na grad Zagreb, ukoliko se ne poduzmu 
predloženi koraci. 
 
 
3. Pismo: Petek = problem? 
17.12.2021. Peđi Grbinu + nastavak pisma 
Teme:  
- ako sam problem – napuštam SDP 



- tražim samo prostor sa rad i suradnju 
- žrtva za nacionalnu koaliciju 
- nesuradljivost i soliranje? 
- cipelarenje Tomaševića 
- pljuckanje po drugim članovima 
- nudim prijedloge i rješenja 
- djelovat ću uvijek, u SDP ili negdje drugdje 
 
Napomena: mogu dodatno dostaviti sve materijale oko najava pressica, izlazaka u medije, 
konzultacija, prijedloga amandmana i tema kojima bi riješili nagomilane gradske probleme) 
 
 
4. Možemo li mudrije?  
3.12.2022 Branku Kolariću, Ivanu Račanu i Peđi Grbinu 
Teme: 
- nudim teme za 2023. godinu – nitko nikada nije na to odgovorio! 
- najavljujem da ću raditi i djelovati samostalno – neću klečati u kutu na kukuruzu 
- Možemo: SDP je Stranka Dosljednih Promašaja 
- tko je profitirao u suradnji s Možemo? 
- vjerujem da svi zajedno možemo pametnije! 
 
Napomena: mogu dostaviti svoje prijedloge tema, amandmana za proračun po godinama, 
koje sam dostavljao pisanim putem. 
 
 
5. Apel za spas zagrebačkog SDP-a 
7.12.2022. upćeno svim članovima predsjedništva SDP-a Hrvatska i liderima Glavnog odbora 
Teme: 
- refleksije oko izbacivanja Gotovca i suspenzije Terzića 
- SDP Zagreb: vaši i naši 
- ne ubijajte SDP Zagreb zbog moguće nacionalne koalicije s Tomaševićem 
- nema iskrenog partnerstva i suradnje - SDP glava u pijesku 
- loši rezultati ovog mandata u Zagrebu 
- Možemo! želi uništiti SDP 
- suradnja Tomašević - Plenković 
- kako vidim potencijale SDP-a 
 
Napomena: analizu buduće suradnje s Možemo i načina njihova djelovanja ako pobjede na 
izborima sam detaljno dostavio još tijekom kampanje 2021., a na to se dijelom pozivam i u 
ovom pismu. 
 
 
SVA PISMA: 
 
Renato Petek <rene.petek@gmail.com> 
 

uto, 28. ožu 13:16 
 
 
 prima Branko, Natko, Jani 

 
 



Kolega Kolariću, v.d. predsjedniče, 
 
da bi mogli nastaviti našu suradnju i razgovore, inzistiram da mi se omogući isti tretman kao 
o ostalim članovima stranke. 
 
Želim istu mogućnost koji ste imali svi vi koji ste istupali i odradili onaj igrokaz raspravljajući 
o meni i mom radu na zadnjem Gradskom odboru. 
 
Podsjećam da tada a) nisam bio prisutan i b) nitko me drugarski nije pozvao i rekao da 
dođem na tu točku dnevnog reda, jer je bitno da u njoj sudjelujem.  
 
No jasno mi je da je onomu tko je tada započeo tu raspravu sve izgledalo kao idealna 
situacija jer je ionako bila pripremljena mučka zasjeda koja se danima pripremala od strane 
nekoliko drugarica i drugova. Samo osoba s lošim karakterom započinje razgovor o nekomu 
tko nije prisutan jer smatra da može iznositi što god želi i kako želi nešto ili nekoga 
predstaviti i tako pokušati utjecati na stav i mišljenje prisutnih. Dakle, svjesno manipulirati. 
 
Dakle, očekujem da ću dobiti isti tretman isti tretman i mogućnost (valjda je to, nažalost, 
standard u SDP-u) da mogu govoriti pred članovima GO i ostalim prisutnima na način da oni 
o kojima govorim i iznosim priče o drugima, da oni nisu prisutni ili da nemaju mogućnost 
odmah komentirati sve što ću o radu Kluba i članova istog. 
 
PS. Nadam se da ovo gore navedeno nisu vještine koje se uče na političkoj akademiji SDP-a 
kroz nekoliko vikenda u toplicama? 
 
Lijep drugarski pozdrav,  
RP 
 
branko.kolaric@gmail.com 
 

28. ožu 2023. 13:41 
 
 
 prima ja, Jani, Natko 

 
 

Renato, 
Na sastanak si bio pozvan, kao i svaki puta.  
Radilo se o izvješću o radu kluba i problemima u radu. 
Sutra ćemo se vidjeti članovi kluba i vodstvo pa možemo i o tomu razgovarati. 
Pozdrav 
BK 
 

  
 
2. Nastavak suradnje 
 
Renato Petek <rene.petek@gmail.com> 
 

uto, 15. lip 2021. 
14:38 

 
 
 

prima Pedja 

 
 



Dragi Peđa, 
 
javljam se nastavno na naš telefonski razgovor od nedjelje kada sam tražio da 
porazgovaramo o nastavku naše suradnje i kada sam pitao što i kako dalje, kako vidiš moj 
angažman... 
 
Jasno mi je da je razgovor putem telefona o tome neprikladan, kao i da si u situaciji poslije 
rođenja sina. Čestitam još jednom. 
 
No naš smo dogovor oko predizborne suradnje postigli oko sudjelovanja na izborima, a za 
ostalo sam očekivao da ćemo poslije. Kad sam tada slao prijedlog za razgovor s SDP-om, 
naveo sam bio i tri točke za poslije izbora, što smo ostavili za kasnije.  
 
Odustao sam tada od svojih planova i pocetnih pozicija te prihvatio sve vaše, no sada više 
nisam u mogućnosti djelovati na isti nacin, pred nama su duge 4 godine. Nejasna mi je 
pozicija SDP-a, strateskih gledano niti plan za taj period. Osim da ce se podrzati sve od 
Mozemo “ove godine”. Bezrezervnu podrska njima, a zauzvrat mjesto za Joska? 
 
Za dva dana je konstotuirajuća sjednica Skupštiine, a nemam nikakve informacije oko 
dogovorenog sporazuma (u odnosu na pocetne pozicije), vrste suradnje, podjele pozicija kao 
i odbora koje je SDP ispregovarao. Koje su obveze SDP-a, koje partnera? Jedino što znam da 
si me pitao biram li odbor komunalnog ili socijale. 
 
Postoji jos punooo malih neodgovorenih pitanja koja mozda nisu jasna novim skupstinarima 
ili clanovima, no meni su vazna. 
 
Uz to, ostalo je visiti hocu li se uclaniti u stranku i kada. Jasno sam komunicao s 
povjerenikom Terzicem, jos nekoliko kvartovskih povjerenika i Racanom o tome u posljednje 
vrijeme. Pa da i to srocim napismeno. 
 
Nemam uvjete oko toga, osim onih da u stranci dalje vidim perspektivu, mogucnost za rad i 
napredak te ostvarenje zajednickih i osobnih ciljeva. Raspustenje odnosno mogucnost da se 
ne prime clanovi koji rade kaos i stetu pozdravljam. No ne i isticanje Joska (ako je tocna info 
u medijima da ce sjesti na mjesto predsjednika GS) kao buducnosti stranke na najistaknutiju 
poziciju, te uopce, prihvacanje/trazenje placenih mjesta za SDP kao dio sporazuma. To 
smatram sustinski pogresnim i uvjeren sam da ce to tako precipirati i javnost. 
 
Vec sam i javno i u SDP-u komunicirao da sam spreman i bez popisa i sporazuma prihvatiti 
podrzati pobjednika TT da krene raditi na dobrobit građana. No ako postoji sporazum, prava 
i obveze koje ste preuzeli, zelim ih znati kako bi mogao donijeti odluku kako cu djelovoati 
dalje. 
 
Nisam lik koji radi kavgu ili stetu ikome, no nisam niti onaj koji slijepo i bez razumijevanja 
nesto radi i pozdrzava. 
 
Nas sastanak mozemo odraditi i poslije sjednice, do tada se ja necu direktno izjasnjavati 
javno oko tih tema, no ne smatram da imam ikakve obveze prema ikome. 



 
LP 
 
 
 
3. Petek = problem? 
 
Renato Petek <rene.petek@gmail.com> 
 

17. pro 
2021. 
16:09 

 
 

prima Pedja 

 
 

Bok predsjedniče! 
 
Od kada sam i čime postao problem i uznemirenje u Partiji?  
 
Nema potrebe za time. Sa mnom je sve lako rješivo, nisam ništa tražio, nisam ništa dobio. 
Ukratko, nema štete, 0:0. Idemo dalje! 
 
Ako 9 loših/štetnih stvari prešutim, pa 10. puta izrazim stav oko nečega (s čime se zapravo 
svi slažu) jer meni to barem znači da sam živ. Pa ulaskom u Partiju se ljudima ne vadi kičma, 
zar ne? I tako nastup o imenovanju Uskokova optuženika Lusetica u UV Filharmonije (inače 
savjetnika novog i starog gradonačelnika) napravim na najblaži i najmanje primjetan mogući 
način na mrtvom fb-u. I time barem na neko vrijeme zaustavim rumorse u medijima da sam 
ulaskom u stranku ušutkan i umrtvljen stranačkom dinamikom. 
 
I sve to da ne bi ugrozio 'povijesnu koaliciju' koja je zalog za neku novu, u bespućima 
budućnosti. Dakle, prestao sam bilo sto raditi, djelovati, ići na sastanke ‘jer cipelarim 
gradonačelnika’, sjednice, predlagati bilo sto kako nitko ne bi imao posla ili problema. 
 
I opet nisam djelovao dobro… pa se okolo trubi da sam nemoguće uznemirenje, nesuradljiv, 
soliram... kada, gdje? Pa volio bi vidjeti te pressice (koje nisam držao), pozive medijima 
službene i neslužbene (koje nisam slao), tekstove (koji ne postoje nigdje u medijima)… dakle 
dokaze o svemu tome što mi se stavlja na teret nesuradljivosti i soliranja. Ako nema 
povjerenja i gradnje istog, odnos nema smisla.  
 
Do sada u Zagrebu stranka je imala zacrtan put, cilj i rad: biti i ostati miran, pasivan, 
nezahtjevan i konstruktivan partner. Vidjelo se to jasno na proračunu, a i pojedinim 
imenovanjima. 
 
Ako je to rad stranke, ja sam izgleda opako pogriješio u svojim procjenama. Baš moram opet 
tijekom blagdana razmislit o svemu tome, pa ti se još javim sa zaključkom. 
 
Sve najbolje! 
 
Drugarski pozdrav, Renato 
 



kako bi rekli na novohrvatskom, 'nastavno' na prethodno pismo, volio bi podcrtati nekoliko 
poanti. Vidimo se uskoro, no nije baš sve za svakoga. 
 
Nadam se da ce se povjerenje ili nepovjerenje u mene utvrđivati temeljem činjenica, 
egzaktnih pokazatelja i jasnih argumenata. Koliko ima smisla surađivati s bilo kime za koga 
smatraš da je full nesuradljiv, svojeglav te da ne zavređuje predstavljati stranku u javnosti i 
medijima te ga treba izolirati od protoka informacija? 
 
Osim toga, ljudi iz sustava sada testiraju moje poštenje i vjerodostojnost na način da mi 
dojave neku nepravilnost, no u bcc sada stave i novinare koji prate razvoj situacije. Dakle, ili 
ću to moći riješiti jer smo "na vlasti" ili očekuju javnu reakciju, da ne ispadnem licemjeran i 
prevarant. Govorim o primjerima kršenja zakona, izigravanja natječaja, nekih ludosti, 
muljanja i slično. Mogu tebi ali rado i Senfu navesti 10 takvih primjera u zadnjih mjesec i pol 
dana. Ima tu štetnih priča, a nisu izašle u javnost. Radim na tome kroz sustav, provjeravam, 
zadržavam za sada to držim pod kontrolom, koliko mogu. A šteta će nastati svima nama... 
 
Od mene radnici očekuju reakciju kao i do sada, no za sada sam u tom djelovanju bio dijelom 
blokiran. Ugled i povjerenje je lako izgubiti, teško graditi, a još teže vratiti. 
 
Mrzim ovo raditi i opravdavati se dokazima, no nije mi preostalo drugo. Stoga ti dajem u 
privitku kako sam i koliko puta najavljivao i dogovarao svoje istupe u medijima s Ivanom i 
Sofijom, prepuštao izjave predsjedniku Kluba i drugim članovima itd. 
 
Vjerujem da ćemo se složiti kako bi svaki član volio imati jednak i pošten tretman i odnos 
stranke i tijela stranke prema njemu, kao i što se od člana očekuje da ispunjava zacrtane 
obveze te preuzima odgovornosti. Smatram da sam upravo tako djelovao, posebno striktno 
od trenutka učlanjenja. 
 
Ako imamo kaj za razgovarati, riješiti, učinimo to unutar kuće, a pred i prema drugima 
budimo jedinstveni, ne pljuckajmo se i ne potapajmo nase izvan kuce, pred drugima i kod 
drugih. Devastirajuća je to vještina. Tako je prije bilo u stranci, a sada kada to prestaje, 
nadam se da nekima ne nedostaje takva rabota pa to rade pred i prema ljudima koji su nam 
suradnici i/ili partneri. Pišem sad načelno i ne želim ulaziti u detalje, osim ako necu morati 
pred tijelima stranke. 
 
Nudim puno ideja, komunalnih i inih rješenja, znanja i snage, a zauzvrat me zanima 
mogućnost za rad i fer odnos. Ako necu ovdje, djelovat cu kroz neke druge kanale, na 
drugaciji nacin ili raditi nesto drugo, no uvijek cu pristupati pošteno, energično, inovativno i 
odgovorno. 
 
Tražim li nešto što je nemoguće ili nepravilno? 
 
Drugarski pozdrav! 
RP 
 

  



 
4. MOŽEMO LI MUDRIJE? 
Renato Petek <rene.petek@gmail.com> 
 

sub, 3. pro 2022. 
15:51 

 
 
 

prima Pedja 

 
 

Dragi Peđa, 
 
javljam ti se oko novih zapetljancija nakon kratkog perioda od našeg razgovora uživo. 
 
Situacija u ZG organizaciji, Klubu zastupnika GS GZG je i dalje kompleksna, no ne vidim da se 
razvija u dobrom smjeru, da bude bolja. Vjerujem da mi možemo mudrije i pametnije, no za 
sada tih pomaka nema.  
 
1. Klub 
 
Amandmane od stranke podržavam, oni utječu na manje od 0.4% proračuna. To je sramotno 
malo! A radi se o dobrim programima, no ne i objektima ili (strateškim) projektima s kojima 
se možemo javnosti i pohvaliti, koji će biti vidljivi građanima, riješiti probleme. Nisam sklon 
jedino zadnjem prijedlogu oko promjena uvjeta oko financiranja sporta. To se pokušalo 
gurati kroz neuspješnu akciju osvajanja Sportskog saveza, pa i tijekom prošlog proračuna. 
Potom se ove godine radilo kroz Radnu skupinu i stalo.  
 
Što se mene tiče, Ivan je odlučio da nemrem govoriti, nastupati ni pojedinačno, niti s ostalim 
zastupnicima, jer nema povjerenja. Također, kako me nema u bili kojem dokumentu Kluba 
(amandmani npr.), nije mi preostalo drugo nego da funkcioniram poštujući tu odluku, 
djelujući u full skučenom prostoru. Jedan od njih je da predam amandmane na proračun u 
svoje ime, za koje se zalažem godinama, plus one koje je ranije isticala Partija ili Mjesne 
organizacije.  
 
Stoga sam prvo napisao amandman koji sam na sastanku Kluba i najavio, za Centar za 
autizam. 13 godina obećanja, čekanja i opet u 2023. u planu nema značajnijih sredstava. 
A poslije sam napisao amandmane o dijelu projekata o kojih se odustalo na Klubu, očito da 
se TT slučajno ne izlozi kakvom pritisku, da mu ne poremetimo planove koje je dogovarao s 
Plenkovićem i HDZ-om. 
 
To su tri amandmana za koje su se zalagale naše M. organizacije ranije: podvožnjak u 
Gajnicama, Dom zdravlja u Vrbanima i bazen u Španskom, oko kojih se prema postojećem 
planu u 2023. ništa značajno neće dogoditi. 
 
I onda peti amandman, koji se odnosi na nabavku spremnika za otpad u gradu, no to je tema 
koja se ispreplela i s radom naše organizacije, pa ću o njoj pod sljedećom točkom. 
 
Nije meni problem sto niti jedan prijedlog koji sam predložio nije prošao, a svi se temelje na 
našem predizbornom programu, prvom sporazumu s M! ili s prijedlozima Mjesnih 
organizacija. No problematiziram uvijek pristajemo dijeliti odgovornost, a nisam siguran 
koliko smo tada uopće upućeni u tematiku, tako da je to opet ispada kao slijepa podrška. 



Kap npr.. oko poskupljenja vode. Tu sam temu proučavao prije dva mjeseca te dobio 
službene podatke o investicijama i oko planiranja istih za sljedećih nekoliko godina. No koga 
briga sto se u javnosti oko poskupljenja govori drugačije nego su činjenice na papiru. 
 
 
2. Organizacija SDP ZG 
 
a)  Komunikacija s Bankom 
S Brankom sam obavio jedan kratak razgovor, poslije sam ga zvao, no javljao se samo 
porukom da će se javiti poslije. I ništa. Zvao sam ga da se dogovorimo da dođe u posjet SDP 
Trešnjevku jug, nikad se nažalost nije javio. Poslije me je neprimjereno spominjao uživo na 
N1, što je rezultiralo mojom reakcijom na FB-u. Nikada ne bi očekivao da će predsjednik o 
nekom članu stranke tako govorio na TV-u. A niti da će tolerirati i banalizirati ono što je 
Sunčana K. javno pisala po mom profilu, da sam štakor jer se želim kandidirati na nekim 
budućim izborima u stranci. 
 
b) Odluka oko odvoza otpada i amandman na tu tomu 
 
Podsjećam da se i prije donošenja tih Odluka u skupštini, u tada neformalnom savjetu, 
ozbiljno problematizirali puno toga, a dostavljalo se isto i S. Benčić, koja je tada bila osoba za 
razgovor s druge strane. Tada Dokoza još nije bio dio Radne skupine. Dio tih stavova i sumnji 
u takvo rješenje je bio i prezentiran GO, no odlučili smo, uz manje korekcije, ipak podržati 
prijedloge TT. Zdušno sam to branio u svim raspravama, na sjednici i u javnosti, iako svjestan 
velikih manjkavosti. 
 
Stoga sam još u staroj Wapp grupi sam najavio prijedloge kako popraviti losu situaciju oko 
odluka koje smo donijeli svi zajedno u Skupštini oko otpada. Možda i prevenirati odluke suda 
sa žalbama i tužbama na tu temu. Ivan kaže da čak i ako se to dogodi, da je to nebitno, kao 
kada moraš na popravni ispit. Nečuveno, jer će šteta biti i financijska i politička. Mogla biti to 
biti prava pravcata katastrofa koji će urušiti povjerenje da se nešto može promijeniti na 
bolje. 
 
Tako sam mailom prije vise od mjesec dana sam svim zastupnicima poslao gotove prijedloge 
i tražio očitovanje. Potom i od formalnog Savjeta, gdje sam s dijelom članova prodiskutirao o 
prijedlozima, s kojima su se oni načelno složili, no nisam bio pozvan na njihov sastanak jer 
istog nije ni bilo. No poslije punih 30 dana, tijekom kojeg sam slao požurnice, prošla su i dva 
roka da se ista može predati u skupštinsku proceduru. Tada sam konačno dobio i jasan 
odgovor od Ivana da se s time neće ici. Poštujem mišljenje i stav, no problem je sto se s time 
odugovlačilo, nije se govorili istina, Savjet se nije niti sastao, no Ivan se pozvao na neko 
mišljenje temeljem koje je donesena odluka.  
 
Na prijedlog da to prezentiram TT na sastanku nisam pristao, jer ni mi to nismo riješili kako 
treba unutar stranke, pa bi to tamo bilo višestruko neprimjereno i problematično. Tražio 
sam razgovor, a prije toga i mišljenje Savjeta, a koje očito niti ne postoji.  
 
Trenutno mogu samo zaključiti da se moja inicijativa oko boljeg modela odvoza otpada 
ignorirala. 



 
3. Zaključno  
 
Kako ne proizlazi jedan prijedlog, ostale nisam ni slao, a imam 10 spremnih prijedloga / tema 
za skupštinu u 2023. godinu i 5 reformskih, koji bi se proveli do kraja mandata. 
 
Ako nastavimo ovako kao do sada, neću klečati u kutu na kukuruzu već ću tražiti način kako 
prijedloge predstaviti javnosti i zastupnicima. Uvjeren da su utemeljeni u našem program, 
svjetonazoru i načelima, da će ih građani rado ćuti i prihvatiti. Kod nas u Partiji uvijek neki 
zastoji, novi predsjednik, pa formiranje savjeta, pa onda dođe do glavosječe i novih 
promjena.  
 
A vjerujem da nam treba puno dobro pogođenih tema za javnosti i prava promjena u 
funkcioniranju unutar stranke, da ne p/ostanemo Stranka dosljednih promašaja kako nas 
zovu partneri iz Možemo! Veselim se unutarstranačkim izborima u ZG organizaciji!  
 
Proračun za 2023. je daleko od potrebnog investicijskog, nema više entuzijazma i nade koju 
je ranije širio TT. Mogao bi ponoviti ocjene koje ste vi dali u Saboru na proračun države. 
 
A nas u njemu uopće nema. Pitam se jesu li u pravu oni koji tvrde da su oni nešto zauzvrat 
već dali ranije. 
 
Nadam se da možemo bolje! 
 
Renato 
 
 
5. Apel za spas zagrebačkog SDP-a 
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Drage drugarice i drugovi,  
uvaženi članice i članovi predsjedništva SDP-a Hrvatske, 
predsjednice i potpredsjednici Glavnog odbora, 
politička tajnice, 
 
obraćam vam se apelom za spas zagrebačke organizacije naše stranke. 
 
Poučen nedavnim nemilim događajima u stranci vezanih uz stegovne mjere za dvojicu 
članova te razne informacije i dezinformacije na tu temu, želim vas ukratko izvijestiti kako 
vidim stanje u organizaciji, odnosu s Tomaševićem, kao i situaciji u Gradu. 
 



SDP Zagreb  
Posljednji su događaji u stranci negativno utjecali na članstvo, kao i aktivnosti u stranci. 
Problemi nisu ni izbliza riješeni, ni zaboravljeni. Pometeni su pod tepih, pa će ponovno 
kulminirati. Vidjelo se to i na posljednjoj sjednici Gradskog odbora SDP Zagreb kada ne 
početku nije bilo kvoruma. Daljnji loš razvoj situacije i zadržavanja zadanog smjera bi 
nažalost mogao imati dalekosežne posljedice na stranku i naše djelovanje, ali i rezultate na 
budućim izborima na području Grada Zagreba. 
 
Umjesto da se odrade otvoreni sastanci s razgovorima što se dogodilo i kako dalje, na snazi 
je djelovanje po modelu naši i vaši. Tako se zbog podjela dio članstva pasivizira i čeka neku 
bolju budućnost, a oni koji su bliže vatrici, bivaju zagrijani da bi i oni mogli biti zaposleni kao 
u slučaju onih nekoliko direktorskih i ravnateljskih pozicija koje su već dobili naši članovi na 
javnim natječajima tijekom posljednjih 17 mjeseci. Ukrcaj na brod pobjednika Tomaševića je 
zamaglio pogled i suočavanje s razlozima zbog kojih je stranka u Zagrebu u tri ciklusa 
rezultatski pala s 20+ na 5 mandata u Gradskoj skupštini.  
 
Događaju se situacije koje ne bi smjele, a na njih nema adekvatnih reakcija. Kluba zastupnika 
glasa suprotno stavovima Gradskog odbora i predsjednika Kluba. U javnosti, u TV 
gostovanjima kao i na pressicama, istaknuti članovi organizacije negativno govore o drugim 
članovima stranke. Članica Gradskog odbora o meni javno piše komentar da sam štakor. Dio 
ovih nemilih događaja srećom nisu percipirani javno, no unutar članstva jesu.  
 
Možda "pokaznom vježbom" kako se bespogovorno surađuje u Zagrebu uspijete privoljeti 
Tomaševića da razmisli, sjede i razgovara o nekoj dugoročnoj stranačkoj suradnji, ali molim 
da zbog toga ne ubijete ili žrtvujete svoju organizaciju. Nisam siguran koliko će vam članovi 
takve organizacije, ako se nastavi ovaj smjer, željeti aktivno sudjelovati u kampanjama 
budućih izbora. Napravite kvalitetnu anonimnu anketu s vijećnicima, pa i cjelokupnom 
članstvu na ove tome, pa analizirajte dobivene odgovore. 
 
Suradnja s Tomaševićem  
Opisana situacija u stranci se reflektira i na odnose s Tomaševićem i članovima koalicije 
njihovih četiriju (4) stranaka i dvije (2) političke platforme. Stavovi i percepcija se prirodno 
razlike od osobe do osobe, ali često ovisi o tome radi li se o onima koji su u posljednjih 17 
mjeseci u Zagrebu dobili unosne pozicije u Gradu, njegovim ustanovama ili trgovačkim 
društvima, u odnosu na one koji ne posluju s Gradom i nemaju niti očekuju osobni benefit 
kroz "koaliciju". 
 
Smatram da je za stranku loše što pristajemo podržati proračun uz mogućnost utjecaja na 
samo 0,4% sredstava Grada (bez Holdinga i ostalih trgovačkih društava) te što smo ugradili 
ravno nula (0) projekata koji će se realizirati uz markicu SDP-a. Tako ćemo sada, financijski, 
gledano, proći polovicu mandata, pa da već znamo da niti jedan veći infrastrukturni projekt 
neće biti realiziran uz zalaganje i na inzistiranje SDP-a. Uskoro ćemo se suočiti i s time da će 
se ukupno nula (0) od 30-tak prijedloga dobivenih od strane svih 17 Mjesnih organizacija 
SDP-a naći u realizaciji tijekom 2023. godine. Pitam se, a i mnogi članovi, kakvo je to onda 
točno partnerstvo, kakva vrsta suradnje?  
 
Na najave da bi većih promašaja i nezakonitosti u radu mogli biti još, glava se gura u pijesak, 



o tome se niti ne razgovara, ne razmatraju se mogući razvoj situacije te kako će se u takvim 
situacijama reagirati. Kako mi kažu, mi vjerujemo Tomaševiću na riječ, kao da nam je to 
rekao Peđa. i to nakon što Tomašević već dokazano ne govoriti uvijek istinu, i/ili prešućuje 
dijelove priče. 
 
A SDP ne smije sve prešutjeti i/ili braniti i banalizirati sve loše poteze gradske izvršne vlasti, 
nekritično sagledavati situaciju ili propuste, čak i one nezakonite odluke donesene na razini 
Gradske skupštine. I ankete pokazuju trendove da se razočarani birači Možemo ne vraćaju 
nama, već uglavnom pasiviziraju. Dakle, dugoročnu će štetu u slučaju neuspjeha Tomaševića 
imati sve stranke progresivne ljevice. A mi mu zapravo ne pomažemo time što šutimo, iako 
mnogi jasno vide da mnoge stvari idu u potpuno krivom smjeru. 
 
Tragikomično je da se dobra suradnja između naših članova s Tomaševićevim ljudima na 
svim razinama ne mjeru rezultatima u radu ili prihvaćanju i realizaciji prijedloga naših 
članova i stranke kao partnera, već jesmo li si mi dovoljno dobri da s tim ljudima možemo 
popiti kavicu ili pivicu i držati im većinu. A kada se i ostvare rezultati koji proizlaze iz 
skupštinskih odluka koje donosimo, kao npr. ambulanta za pobačaje u bolnici Sveti Duh ili 
građanski odgoj za djecu, tada si sve zasluge pripiše Tomašević, a mi šutimo.  
 
U pravu su oni koji kažu da je SDP percepcijski u gradu "na vlasti" i time preuzima 
odgovornost. No sukladno podjeli odgovornosti, mi nema nikakva prava! Davno sam, još 
prije lokalnih izbora, i predsjedniku Peđi i tadašnjem kandidatu Klisoviću, pojasnio riječi 
Teodora Celakoskog iz 2017. godine: mi smo ušli na političku scenu da SDP potpuno 
nadomjestimo, želimo da već na sljedećim izborima (2021.) završe kako Demokratska 
stranka u Srbiji. Ili će se potpuno raspasti ili na izborima neće biti sposobni prijeći prag. 
Takav stav kod dijela vodstva Možemo, Zagreb je naš, Nove ljevice i njihove dvije platforme 
još uvijek živi. I takvi bi se njih odrekli ukoliko bi oni krenuli u suradnju s SDP-om, pa me čudi 
da još od srpnja ove godine nema informacija o toliko željenoj suradnji i razgovorima, da 
nisu željeli s nama u kampanju za prava žena. Pogledajte anketu prije lokalnih izbora u 
Zagrebu koja govori o tome. 
 
Skoro se u uspjeli da nas u Zagrebu nadomjeste, tako će djelovati i u drugim sredinama, brzo 
čete to sami osjetiti na koži. A to osjećamo i čuje iz gradova gdje mi držimo mjesta 
gradonačelnika ili većinu ili u gradovima gdje smo surađivali. 
 
No naše šanse za oporavkom u Zagrebu ovise kako ćemo mudro balansirati, koliko biti 
(pro)aktivni, ali i snažno i odlučno djelovati kao korektiv Tomaševiću. Inače ćemo ostati 
nevidljivi i irelevantni, kao u situaciji, koji je sve više, kada gradonačelnik Tomašević s 
Premijerom Plenkovićem ispregovara financiranje nekih infrastrukturnih projekata, koje 
onda zajedno prezentiraju i promoviraju. Oni profitiraju jer komuniciraju rezultate svaki 
prema svom biračkom tijelu, a mi smo dobar smokvin list kad treba većina u Gradskoj 
skupštini ili ostalim vijećima. Njihova je suradnja više od suradnje glavnog Grada i Vlade, ona 
je win-win za obje strane, osim naše. 
 
Situaciju u Gradu Zagrebu sam dijelom već povezao u ovom drugom dijelu pisma, no 
izdvajam još nekoliko primjera. Novih ideja i projekata nema, recikliraju se oni bivše uprave, 
a svi ozbiljniji zahvati isključivo ovise o novu iz EU fondova. Vidljivo je to iz novog proračuna i 



projekcija do kraja mandata. 
 
Zaključak 
Angažirajte se u Zagrebu, ionako ste vi na kraju odgovorni za sve u stranci, iako je sada u 
ovom mandatu već za neke stvari prekasno. Izneseni stavovi ovdje su moji, sigurno su i 
subjektivni. No za izrečeno imam dokumente. Prikupite i sami informacije od vijećnika i 
članstva anonimno uz dobru metodologiju i strukturu pitanja i informacija. 
 
SDP Grada Zagreba ima neiskorišten potencijal kako doprinijeti rastu i razvoju cijele stranke, 
kako u Zagrebu nadograditi identitet i prepoznatljivost kroz jasno iskazane stavove, ciljeve te 
projekte, kao i rješenja velikih gradskih problema. Postizanjem navedenih ciljeva, spriječila 
bi se i percepcija, izvan i unutar stranka, da se stranka veže u ostvarenja partikularnih 
interesa pojedinaca koji preko iskaznice SDP-a ostvaruju vlastite ambicije u gradskim 
uredima, tvrtkama ili ustanovama. Potpunim i slijepim podržavanjem Tomaševića mi 
nećemo privući njihove (a bivše naše) razočarane birače. 
 
Nikako se ne želim pomiriti sa sudbinom da kao stranka nismo sposobni vratiti povjerenje 
građana i podići naš rejting, da se samo u sumi s potencijalnim željenim partnerima možemo 
doći do 20 ili 25%. Vjerujem da, suprotno nekim šokantnim izrečenim stavovima, za dvije i 
pol godine u Zagrebu možemo i moramo imati profiliranog relevantnog kandidata i 
kandidate na lokalnim izborima.  
 
Stojim vam na raspolaganju za daljnje informacije, energiju i ideje! 
 
Drugarski pozdrav, 
Renato Petek 
 


